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§ 9 
El Sistema Stockholm – från projekt till permanent 
verksamhet  
Dnr 3.4/2848/2014 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen 

- att El Sistema övergår i permanent verksamhet efter 

projekttidens slut 2015-12-31, 

- att El Sistema organisatoriskt ska tillhöra kulturförvaltningen 

och Kulturskolan, 

- att El Sistemaverksamheten är fortsatt avgiftsfri 

- att verksamheten i övrigt utformas enligt kulturförvaltningens 

förslag, samt 

- att omedelbart justera ärendet. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från  

2015-10-14. 

 
Sammanfattning 
Professional Management AB har fått kulturförvaltningens uppdrag att 

genomföra en utvärdering av det treåriga projektet El Sistema 

Stockholm som avslutas den 31 december 2015. Konsultens 

sammanfattande bedömning är att målen har uppnåtts i mycket hög 

grad. I utvärderingsuppdraget ingick också att ge förslag på en optimal 

organisation och förvaltningstillhörighet för El Sistemaverksamheten 

efter projekttidens utgång. Förvaltningens förslag framgår av att-

satserna ovan. 

 
Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordförande Roger Mogert (S) föreslår att kulturnämnden 

beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen (se beslutet). 

 

2) Rasmus Jonlund m.fl. (FP) med ersättaryttrande från Ulf 

Lönnberg (KD) föreslår att kulturnämnden beslutar enligt 

följande:  

 

- Att godkänna förvaltningens förslag till beslut 

- Att därutöver anföra följande 

 

El Sistema startades under Alliansens tid i syfte att ge fler barn i 

socialt utsatta områden möjlighet att växa genom musiken. Syftet var 

att skapa ett komplement till Kulturskolans ordinarie verksamhet, 

särskilt riktat till barn i socialt utsatta områden, vilket skulle ha högre 
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träffsäkerhet än sänkta avgifter för Kulturskolan. Det är glädjande att 

läsa att El Sistemas mål har uppnåtts i mycket hög grad, både 

kvantitativa mål för antal verksamheter och deltagare samt de mer 

kvalitativa effektmålen. Självklart ska projektet övergå i permanent 

verksamhet. Kulturnämnden bör även undersöka hur och var El 

Sistemas verksamhet kan utvidgas ytterligare. 

 

3) Sophia Granswed m.fl. (M) föreslår att kulturnämnden 

beslutar enligt följande:  

 

- att i delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut  

  

- att El Sistema-verksamheten ska ta ut en avgift om 200 

kronor per termin och person, men där maxbeloppet per 

familj uppgår till 400 kronor per termin  

 

- att El Sistema-verksamheten som samordnas med 

förskolorna ska fortsätta vara avgiftsfri 

 

- att uppdra åt förvaltningen att utvärdera utfallet av att 

införa en avgift i El Sistema-verksamheten 

 

- att uppdra åt förvaltningen att återkomma med en 

redovisning över deltagarnas sociala bakgrund och 

socioekonomiska bakgrund 

 

- att omedelbart justera ärendet 

 

- att därutöver anföra 

 

Det är glädjande att se att den oberoende utvärderingen visar på en hög 

måluppfyllelse av projektet samt att kulturförvaltningen nu föreslår att 

projektet permanentas. Vi är övertygade om att det kommer ha positiva 

effekter på kulturlivet i stort såväl som för de enskilda ungdomarna 

som får ta del av verksamheten.  

 

Vi är dock lite förvånade över att den rödgrönrosa majoriteten, trots 

utredningens slutsatser, landar i att verksamheten fortsättningsvis ska 

vara kostnadsfri. I rapporten konstaterar man att en symbolisk avgift 

sannolikt har positiv effekt på verksamheten samtidigt som det inte 

riskerar att stänga ute någon från verksamheten. Både i Göteborg och 

Malmö tar kommunen ut en mindre synbolisk avgift och vi anser att 

även Stockholm stad bör följa efter.  Däremot är det viktigt att 

avgiftsinförandet följs upp efter ett år för att se vilka konsekvenser det 

medfört och därefter bör nämnden återigen ta ställning till frågan.  

 

I rapporten konstaterar man att måluppfyllelsen är hög, däremot saknar 
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vi djupare analyser kring vilka barn och unga som de facto nås. Som 

systemet är utformat idag, är geografiskt område det som avgör 

huruvida den enskilde har rätt att delta i verksamheten snarare än 

sociala faktorer, något som vi vet har större betydelse för delaktighet i 

Kulturskolans verksamhet. Vi vill därför att kulturförvaltningen 

återkommer till nämnden med en mer detaljerad redovisning av 

deltagarnas socioekonomiska situation, men framför allt föräldrarnas 

utbildningsbakgrund som, oavsett var i Stockholms stad man bor, är 

den enskilt viktigaste faktorn till huruvida man är delaktig i 

Kulturskolan. Det är viktigt att öka delaktigheten bland de grupper 

som idag står utanför, men det är minst lika viktigt att säkerställa att 

det verkligen är rätt individer som vi når. Alla barn och unga som idag 

står utanför Kulturskolans verksamhet, ska ha möjlighet att ta del av El 

Sistema. Detta oavsett om man bor i Bredäng, Tensta eller på 

Norrmalm.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt kulturförvaltningens förslag.   

 
Reservation 

Rasmus Jonlund m.fl. (FP) och Ulf Lönnberg (KD) reserverar sig mot 

beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 

 

Sophia Granswed m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för 

sitt förslag till beslut. 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


